



16-17 Ekim 2023 Elazığ/Türkiye

الاسلام والحضارة islam ve medeniyet

Islam and Civilization

3. Buluslaşfası 3rd International

الندوة الدولية الثالثة

sempozyum Symposium

2023-17 أكتوبر

ألازيغ - تركيا

Islam Medeniyetinin Kurucu Unsurları:
Kur'ân - Sünnet - Akıl
العناصر المؤسسة للحضارة الإسلامية: القرآن والسنة والعقل
THE FOUNDING ELEMENTS OF ISLAMIC CIVILIZATION: THE QUR'AN, SUNNAH, AND REASON

Bildiri özeti gönderme için son tarih: 23 Haziran 2023
Deadline for submitting of abstracts: June 23, 2023
آخر موعد لإرسال الملخصات 23 يونيو 2023

<http://islamvemedeniyet.firat.edu.tr/tr>
e-mail: islamvemedeniyet@firat.edu.tr

İSLÂM VE MEDENİYET

3. ULUSLARARASI SEMPOZYUM

16-17 Ekim 2023, Elazığ/Türkiye

İSLAM MEDENİYETİNİN KURUCU UNSURLARI:

KUR'ÂN - SÜNNET - AKIL

(<http://islamvemedeniyet.firat.edu.tr/tr>)

(Bildiri özeti gönderme için son tarih: 23 Haziran 2023)

Medeniyet, insanların ortak mirasının bir ürünü olup yeryüzünde ortaya koymuş oldukları kültürel, bilimsel, sanatsal değer ve birikimlerin tümünü ifade etmektedir. Dolayısıyla insanlık tarihi ile yaşıttır. Başlangıçtan günümüze medeniyeti etkileyen, dönüştüren, geliştiren ve ona katkı sunan unsurlar olmuştur. Bunlar içerisinde en etkili olanı hiç şüphesiz dindir. Nitekim her din, birey ve toplum için sunduğu hayat nizamı ve getirdiği ölçütlerle inananlar nezdinde hem ferdî hem de sosyal değişimlere yol açmıştır. Meydana gelen bu değişim, doğrudan doğruya o dinin yaşadığı coğrafyadaki medeniyete de yansımıştır.

Yeryüzündeki dinler içerisinde Miladi 7. yüzyılda Arap yarımadasında doğan İslâm, insanlığa teklif ettiği evrensel değerler manzumesiyle kısa zamanda tüm dünyada belirgin bir hale gelmiş ve hızla yayılmıştır. İslâm'ın dil, ırk, sınıf ve bölge ayrimı gözetmeksızın farklı milletlerden insanları kucaklaması ve onlara kendine özgün itikadi, ahlaki ve hukuki bir çerçeveye sunması, diğer medeniyetlerden farklı olarak İslâm medeniyetinin ümmet bilinci ile gelişmesini sağlamıştır. Böylece Müslümanlar, yaşadıkları ve hüküm sürdükleri coğrafyalarda, insanlığın ortak mirası olarak devraldıkları medeniyete katkı sunmuşlardır.

Müslümanların katkılarıyla yükselen İslâm medeniyetinin kurucu unsurları ve teşekkürlerindeki temel dinamikleri üzerine yapılacak her bilimsel çalışma, bu medeniyetin doğru bir şekilde anlaşılması ve anlamlandırılması açısından önemlidir. İslâm, vahiy kaynaklı bir din olup akla önem vermektedir. Buna bağlı olarak İslâm medeniyeti de Kur'an ve sünnet merkezli olmuş, akıl ve duyguların senteziyle şekillenmiştir. Bu sempozyumda İslâm medeniyetine kaynaklık teşkil eden Kur'ân, Sünnet ve aklın temel özellikleri, kültüre katkıları, yorum biçimleri, çağdaş problemleri ve daha birçok açıdan ele alınması arzu edilmektedir.

MUHTEMEL KONU BAŞLIKLARI

- Kur'ân, Sünnet, akıl ve medeniyet
- Medeniyete etkisi bakımından vahiy kaynaklı ilke ve kurallar
- Kur'an'ın asliliği ve belirleyiciliğinin medeniyetle ilişkisi
- Nübüvvet eksenli medeniyet oluşumu
- Medeniyetin dinamik bir unsuru olarak akıl
- İslami bilimlerin teşekküründe Kur'an, Sünnet ve aklın rolü
- Müslümanların hakikat arayışı ve medeniyet
- İslam medeniyetinin temel kaynaklarına yönelik modern söylemler
- İslam mimarisine yön vermesi açısından Kur'an, Sünnet ve akıl
- Ümmet bilincinin sürekliliğinde Kur'anî ve Nebevi eğitim
- İslam medeniyetinin kökeni üzerine -geleneksel ve güncel yaklaşımlar-
- Kur'an ve Sünnet'in sanat ve estetiği yönlendirici etkisi
- Medeniyetin kurumsallaşmasının İslami temelleri
- İslam toplumunun geleceğini şekillendirmede Kur'anî, Nebevi ve aklî perspektifler
- Cahiliyye toplumundan erdemli topluma evrilmede Kur'an ve Sünnet'in öncülüğü
- Kur'an, sünnet ve akıl ekseninde ideal/ütopik toplum arayışları
- İslam medeniyetinin bilimsel altyapısı
- Kur'an, Sünnet ve akıl odaklı kültürel gelişimin dünü, bugünü ve geleceği

ÖNEMLİ TARİHLER

Bildiri özeti gönderme için son tarih	: 23 Haziran 2023
Özetleri kabul edilen bildirilerin ilanı	: 14 Temmuz 2023
Tam metin gönderme için son tarih	: 01 Eylül 2023
Tam metinleri kabul edilen bildirilerin ilanı	: 15 Eylül 2023
Sempozyum programının yayımılanması	: 25 Eylül 2023
Sempozyum tarihi	: 16-17 Ekim 2023

KATILIM ESASLARI

Sempozyum akademisyen, araştırmacı ve ilgililerin katılımına açıktır. Bildirinin amaç, yöntem, kaynak ve muhtemel sonuçlarını içeren özetinin 250-350 kelime aralığında ifade edilmesi, internet sitesindeki form doldurularak islamvemedeniyet@firat.edu.tr adresine 23 Haziran 2023 tarihine kadar gönderilmiş olması gereklidir. Bildiriler, Türkçe, Arapça ve İngilizce dillerinden biriyle sunulabilir. Sempozyuma kesin katılımın gerçekleşmesi için bildiri tam metninin 01 Eylül 2023 tarihine kadar gönderilmesi ve bilim kurulunca kabul edilmesi şarttır. Bildiriler sempozyum web sayfasında yer alan tam metin yazım kurallarına uygun olarak hazırlanmalıdır. Konaklama giderleri sempozyum organizasyonu tarafından karşılanacaktır. Ulaşım giderleri katılımcıya aittir. Sempozyum sonunda katılımcılara gezi düzenlenecektir. Sempozyum ile ilgili tüm güncel bilgilere internet sayfasından (<http://islamvemedeniyet.firat.edu.tr/tr>) ulaşılabilir.

الاسلام والحضارة

الندوة الدولية الثالثة

17-16 أكتوبر 2023 ألازيغ - تركيا

العناصر المؤسسة للحضارة الاسلامية: القرآن والسنة والعقل

(<http://islamvemedeniyet.firat.edu.tr/tr>)

آخر موعد لإرسال الملخصات 23 يونيو 2023

الحضارة هي نتاج التراث المشترك للإنسانية، والتي تعبّر عن القيم الثقافية والعلمية والفنية التي صُنعتها الإنسان وكشفها على الأرض. فهي بذلك قديمة قدم التاريخ البشري. ومن بداية التاريخ حتى وقتنا الحاضر كانت هناك عوامل مؤثرة ومساهمة في تنمية الحضارة وتحولها. وكان الدين بلا شك أكثرها تأثيراً. وفي الحقيقة أن جميع الأديان في نظر المؤمن أدت إلى تغييرات فردية واجتماعية من خلال نظام الحياة الذي قدمه للفرد والمجتمع والمعايير والمبادئ التي نادى بها. وهذا التغيير الذي أحدهه الدين انعكس بشكل مباشر على الحضارة في الجغرافيا التي مُورس فيها

ومن بين أديان العالم ، الإسلام الذي ولد في شبه الجزيرة العربية في القرن السابع الميلادي ، والذي بُرِزَ في وقت قصير وانتشر بسرعة في جميع أنحاء العالم وانتشرت معه القيم العالمية التي قدمها للبشرية. وحقيقة فالإسلام يحتضن جميع الأمم بغض النظر عن اللغة والعرق والطبقة والمنطقة ، وقدم الإطار الأخلاقي والقانوني والعقائدي المختص به والذي مكّن بدوره من تطوير الحضارة الإسلامية مراجعاً بوعي الأمة ، على عكس الحضارات الأخرى. وبذلك ساهم المسلمون في تطوير الحضارة التي ورثوها باعتبارها تراثاً مشتركةً للإنسانية في المناطق الجغرافية التي عاشوا وحكموا فيها.

ولا شك أن الإسلام دين قائم على الوحي ويهتم بالعقل ويعظمه. وأن الحضارة الإسلامية قامت على أساس القرآن والسنة ، وتشكلت من التأليف والتمازن بين العقل والعاطفة ، ولذلك فكل دراسة علمية عن العناصر التأسيسية للحضارة الإسلامية التي ازدهرت وتطورت بمساهمات المسلمين ، والديناميكيات الأساسية في تكوينها ، مهمة من حيث الفهم والتفسير الصحيحين لهذه الحضارة يستحسن في هذه الندوة مناقشة ملامح المصادر الإسلامية الأساسية وهي القرآن والسنة النبوية والعقل ، وتناول إسهاماتها في الثقافة والحضارة ، وتدارس أشكال التأويل والمشاكل المعاصرة ، وجوانب أخرى تتناول هذه المسائل .

عناوين الموضوعات المحتملة تناولها

- القرآن والسنة والعقل
- أصول وقواعد الوحي من حيث تأثيرها في الحضارة
- علاقة القرآن بالحضارة من حيث الأصالة والتحكيم
- تأسيس الحضارة التي منشأها الوحي
- العقل كعنصر ديناميكي للحضارة
- دور القرآن والسنة والعقل في تكوين العلوم الإسلامية
- بحث المسلمين عن الحقيقة والحضارة
- خطابات حديثة عن المصادر الرئيسية للحضارة الإسلامية
- القرآن والسنة والعقل من حيث تأثيرها في العمارة الإسلامية
- التربية القرآنية والنبوية وأثرها في استمرارية وعي الأمة
- أصل الحضارة الإسلامية - الأساليب التقليدية والمعاصرة -
- الأثر الإرشادي للقرآن والسنة على الفن وعلم الجمال
- المبادئ الإسلامية لتأسيس الحضارة
- النظرة القرآنية والنبوية والعقلانية في تشكيل مستقبل المجتمع الإسلامي
- قيادة القرآن والسنة للانتقال من المجتمع الجاهل إلى المجتمع الفاضل
- البحث عن مجتمع مثالى / طباوي على محور القرآن والسنة والعقل
- البنية التحتية العلمية للحضارة الإسلامية
- ماضٍ وحاضرٍ ومستقبلٍ التطوير الثقافي القائم على الكتاب والسنة والعقل

تواريХ مهمه

آخر موعد لإرسال الملخصات :	23 يونيو 2023
إعلان الملخصات المقبولة :	14 يوليو 2023
آخر موعد لارسال البحث كاملاً :	01 سبتمبر 2023
إعلان البحوث الكاملة المقبولة :	15 سبتمبر 2023
نشر برنامج الندوة :	25 سبتمبر 2023
موعد الندوة :	17-16 أكتوبر 2023

مبدئ الاشتراك

الندوة مفتوحة لمشاركة الأكاديميين والباحثين والمهتمين. يجب أن لا يتجاوز الملخص الذي يتضمن الغرض والمنهج والمصادر والنتائج المحتملة للبحث (350-250) كلمة، ويجب ملء إستمارة طلب المشاركة الموجودة على الموقع وإرساله إلى islamvemedeniyet@firat.edu.tr حق 23 يونيو 2023. يمكن تقديم البحث باللغة التركية أو العربية أو الإنجليزية. من أجل المشاركة النهائية في الندوة يجب إرسال النص الكامل للورقة حتى 1 سبتمبر 2023 والموافقة عليها من قبل اللجنة العلمية. يجب إعداد الأوراق وفقاً لقواعد كتابة النص الكامل على موقع الندوة على الإنترنت. سيتم تحويل مصاريف الإقامة من قبل منظمي الندوة. أمّا مصاريف السفر فستكون على عاتق المشترك. في نهاية الندوة ستكون هناك رحلة ترفيهية للمشاركين إلى الأماكن الأثرية في المدينة، يمكن الوصول إلى جميع المعلومات حول الندوة على الموقع الإلكتروني .

(<http://islamvemedeniyet.firat.edu.tr/tr/page/9748>).

ISLAM AND CIVILIZATION

3rd International Symposium
October 16-17, 2023 - Elazığ, Türkiye

THE FOUNDING ELEMENTS OF ISLAMIC CIVILIZATION: THE QUR'AN, SUNNAH, AND REASON

(<http://islamvemedeniyet.firat.edu.tr/tr>)

(Deadline for submission of abstracts: June 23, 2023)

Civilization is a manifestation of humanity's shared cultural, scientific, and artistic heritage, encompassing all the values and achievements that they have produced on Earth. Therefore, it is as old as human history itself. From the beginning to the present day, there have been elements that affected, transformed, developed, and contributed to civilization. Among them, the most influential is undoubtedly religion. Indeed, every religion has led to both individual and social transformations among its adherents through the rules and regulations for life it offered the individual and the society and the criteria it provided. The transformation resulting from the religion's influence has been reflected directly in the civilization of the region where it is practiced.

Islam, which emerged in the Arabian Peninsula during the 7th century AD, through the universal values it offered to humanity, gained prominence in a short time in the entire world and spread rapidly. Islam's unique ability to embrace people from diverse nations without any linguistic, racial, class, or regional discrimination and the original creed, the moral and legal framework it offered them has set it apart from other civilizations and facilitated the development of Islamic civilization with "ummah consciousness" -a strong sense of community and common purpose-. Thus, in the regions they inhabited and governed, Muslims have contributed to and enriched the common heritage of humanity they inherited.

Each research study on the founding elements as well as the fundamental factors in the formation of Islamic civilization developed through Muslim contributions is crucial for an accurate understanding and interpretation of this civilization. Islam is a religion that is founded on divine revelation and places significant emphasis on the use of reason and intellect. Accordingly, the Islamic civilization has been formed on the basis of the Qur'an and Sunnah and shaped by the synthesis of reason and emotions. This symposium aims to explore the Qur'an, Sunnah, and reason that constituted a source for Islamic civilization in terms of their fundamental features, contributions to culture, interpretation methods, contemporary challenges, and various other aspects.

SYMPOSIUM TOPICS

- The Qur'an, Sunnah, reason, and civilization
- The influence of principles and rules derived from revelation on civilization
- The relationship between the Qur'an as an original and normative source and civilization
- Prophet-centered civilization construction
- Reason as a dynamic element of civilization
- The role of the Qur'an, Sunnah, and reason in the formation of Islamic sciences
- Muslims' quest for the truth and civilization
- Contemporary discussions on the fundamental sources of Islamic civilization
- The Qur'an, Sunnah, and reason as guides for Islamic architecture
- The role of Qur'anic and Prophetic education in maintaining the continuity of ummah consciousness
- Traditional and contemporary approaches on the origins of Islamic civilization
- The influence of the Qur'an and Sunnah as guiding factors on art and aesthetics
- The Islamic basis for the institutionalization of civilization
- The Qur'anic, Prophetic, and rational perspectives in shaping the future of Islamic society
- The leadership of the Qur'an and Sunnah in the evolution from the Jahiliyyah society to the virtuous society
- The search for an ideal/utopian society on the axis of the Qur'an, Sunnah and reason
- The scientific basis of the Islamic civilization
- Past, present and future of cultural progress grounded in the Qur'an, Sunnah, and reason

IMPORTANT DATES

Deadline for submission of abstracts	: June 23, 2023
Notification of acceptance of abstracts	: July 14, 2023
Deadline for submission of full papers	: September 1, 2023
Notification of acceptance of full papers	: September 15, 2023
Release of symposium program	: September 25, 2023
Symposium date	: October 16-17, 2023

REQUIREMENTS FOR PARTICIPATION

The symposium is open to the participation of academicians, researchers, and other interested parties. The abstract, which includes the purpose, method, source, and possible results of the paper, should be prepared in the range of 250-350 words, and the participant registration form on the website should be filled out and sent to islamvemedeniyet@firat.edu.tr until June 23, 2023. Papers can be submitted in Turkish, Arabic, or English. In order for the final participation in the symposium to take place, the full paper must be sent until September 1, 2023 and accepted by the scientific committee. To ensure compliance, papers must adhere to the full paper submission guidelines posted on the symposium website. Accommodation for participants will be provided by the organizing committee. Participants are responsible for their own travel expenses. A free-of-charge excursion will take place for participants upon the conclusion of the symposium. For the latest information on the symposium, please visit the website at <http://islamvemedeniyet.firat.edu.tr/tr>